
Zápisnica
z rokovania Obecného zastupiteľstva v Likavke dňa 4. 9. 2013

Starosta obce                                         Ing. Marián Javorka
Hlavný kontrolór obce                          Mgr. Janka Pavlíková
Prednosta  OcÚ v Likavke                    Ing.arch.Iveta Hatalová - ospravedlnená
Prítomní poslanci OZ:  Ing. Peter Klačko, Mgr. Vladimír Klopta, Igor Marton, JUDr. 
Jaromír Pavlík, Jozef Peniak, Ing. Dušan Štefaničiak, Ing. Michal Švento, Mgr. Iveta 
Žerebáková
Ospravedlnení poslanci OZ: Mgr. Peter Brtko
Prizvaní: Mgr. Irena Marošová – ref. OcÚ

Program rokovania:
 1. Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva, voľba návrhovej komisie, určenie 
    zapisovateľa a overovateľov zápisnice a schválenie programu zasadnutia obecného
    zastupiteľstva.      
 2. Kontrola uznesení.
 3. Príloha č. 3 – Zásad hospodárenia s majetkom obce Likavka.
 4. Predaj parcely parc. č. CKN 2043/13.
 5. Doplnok k Územnému plánu obce Likavka.
 6. Zmena rozpočtu obce na rok 2013.
 7. Správa hlavného kontrolóra obce o výsledkoch kontroly za obdobie od 1.6.2013 do       
    1.9.2013.
 8. Informácie starostu obce.
 9. Interpelácie poslancov OZ.
10. Diskusia.
11. Záver.

K bodu  č.1:  Rokovanie  OZ  otvoril  a  viedol  starosta  obce  Ing.  Marián  Javorka.  Privítal 
prítomných a konštatoval, že rokovanie OZ v 6. volebnom období bolo riadne a včas zvolané 
v zmysle § 13 odst.  4/ písm.a ) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších zmien a doplnkov, že je uznášania schopné, nakoľko je prítomná nadpolovičná 
väčšina  poslancov  OZ.  Starosta  obce  navrhol  p.  Jozefa  Peniaka  za  predsedu  návrhovej 
komisie a Mgr. Vladimíra Kloptu a p. Igora Martona za členov návrhovej komisie. Starosta 
obce otvoril diskusiu k predloženému návrhu. Bez diskusie.
OZ prijalo uznesenie č. 56/2013 a). Hlasovanie: 8-0-0
Starosta obce navrhol za zapisovateľku Mgr. Irenu Marošovú – ref. OcÚ a za overovateľov 
zápisnice   Ing.  Michala  Šventu  a Ing.  Petra  Klačku.  Starosta  obce  otvoril  diskusiu.  Bez 
diskusie. 
OZ prijalo uznesenie č. 56/2013 b). Hlasovanie: 8-0-0
Starosta obce otvoril diskusiu k programu rokovania. 
Mgr.  Klopta navrhol  doplniť bod programu – Návrh -   „Smernica upravujúca podmienky 
používania  a prevádzkovania  motorových  vozidiel  vo  vlastníctve  obce  Likavka“.  Starosta 
uviedol,  že  do  programu nie  potrebné tento  návrh  dopĺňať,  nakoľko sa  jedná  o vnútornú 
smernicu,  ktorú  schvaľuje  starosta.  Za  návrh  sa  hlasovalo  samostatne.  Hlasovanie:  5-0-3, 
návrh bol schválený. 



Doplnený program rokovania bude nasledovný:
1. Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva, voľba návrhovej komisie, určenie 
    zapisovateľa a overovateľov zápisnice a schválenie programu zasadnutia obecného
    zastupiteľstva.      
 2. Kontrola uznesení.
 3. Príloha č. 3 – Zásad hospodárenia s majetkom obce Likavka.
 4. Predaj parcely parc. č. CKN 2043/13.
 5. Doplnok k Územnému plánu obce Likavka.
 6. Zmena rozpočtu obce na rok 2013.
 7. Správa hlavného kontrolóra obce o výsledkoch kontroly za obdobie od 1.6.2013 do       
    1.9.2013.
 8. Návrh – Smernica upravujúca podmienky používania a prevádzkovania motorových 
     vozidiel vo vlastníctve obce Likavka.
 9. Informácie starostu obce.
10. Interpelácie poslancov OZ.
11. Diskusia.
12. Záver.
OZ prijalo uznesenie č. 56/2013 c). Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 2: Kontrola uznesení.
Kontrolu uznesení zo zasadnutí OZ  vykonala hlavná kontrolórka obce. 
Diskusia: 
Mgr. Žerebáková odporučila doplniť k uzneseniu OZ č. 36/2013 bod d) informácie o stave 
pohľadávok a  ako sú uplatňované. Termín: do budúceho riadneho zasadnutia OZ.
JUDr. Pavlík  pripomenul  návrh starostu,  že obec bude vymáhať pohľadávky samostatne, 
preto je potrebné navrhnúť konkrétne postupy vymáhania pohľadávok, doplnil  p. Marton.
OZ prijalo uznesenie č. 57/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 3: Príloha č. 3 – Zásad hospodárenia s     majetkom obce Likavka  . 
Predkladateľ: starosta obce. 
Diskusia:
Mgr. Klopta odporúča za finančnú komisiu návrh schváliť.
OZ prijalo uznesenie č. 58/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu  č.  4:  Predaj  parcely  parc.  č.  CKN  2043/13. Predkladateľ:  starosta  obce,  ktorý 
informoval,  že  Ing.  Štefan  Kohút  predložil  v zmysle  Prílohy  č.3  Zásad  hospodárenia 
s majetkom obce znalecký posudok vo veci stanovenia všeobecnej hodnoty pozemku parc. č. 
CKN 2043/13 pre účely prevodu vlastníckeho práva k nehnuteľnosti.
Diskusia:
JUDr.  Pavlík  do  návrhu  uznesenia  odporučil  doplniť  identifikačné  údaje  znaleckého 
posudku, podmienky vypracovania zmluvy a úhrady  správneho poplatku za návrh na vklad 
do katastra.
OZ prijalo uznesenie č. 59/2013 a). Hlasovanie: 8-0-0
OZ prijalo uznesenie č. 59/2013 b). Hlasovanie: 8-0-0
OZ prijalo uznesenie č. 59/2013 c). Hlasovanie: 8-0-0
   
K bodu č. 5:  Doplnok k     Územnému plánu obce Likavka  . Predkladateľ: starosta obce, ktorý 
podal informácie o žiadostiach p. Violy Kačníkovej, ktorá má záujem o výstavbu rodinného 
domu na  ul.  Mikuštiakovej  na  parcelách,  ktoré  sú  vedené  ako  záhrady  a doc.  Ing.  Pavla 



Lizáka,  PhD.,  ktorý  žiada  o zmenu  v ÚP  z dôvodu  rozvoja  bytovej  výstavby,  rekreácie 
a cestovného ruchu v obci, v časti bývalej Strelnice a na ulici Pod hradom.

Diskusia:
Mgr. Klopta sa spýtal, či je potrebné a rozumné robiť tento doplnok, nakoľko v roku 2012 sa 
ÚP obce schvaľoval a predkladatelia sa vyjadrili, že lokalita Strelnice nie je vhodná na IBV 
a zároveň tlmočil stanovisko finančnej komisie, ktorá odporúča návrh schváliť len v prípade, 
že všetky výdavky s tým spojené uhradia žiadatelia. 
Ing. Štefaničiak konštatoval, že doplnky a zmeny bude vhodné robiť po zahájení výstavby 
diaľnice  v našej  obci.  Ing.  Švento  vyjadril  súhlas  s názorom  Mgr.  Kloptu.  JUDr.  Pavlík 
taktiež  neodporúča  doplnok  schváliť.  Starosta  navrhol  riešenie,  oboznámiť  žiadateľov 
s možnou podmienkou úhrady všetkých nákladov spojených s doplnkom. Mgr. Žerebáková 
vyslovila nesúhlas a  obavu z ďalších žiadostí o iné zmeny a doplnky.
Starosta  na  záver  diskusie  konštatoval,  že  ak  pribudnú  nové  žiadosti  OZ sa  bude  danou 
problematikou opätovne zaoberať.
OZ prijalo uznesenie č. 60/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č.  6: Zmena rozpočtu obce na rok 2013.  Predkladateľ:  starosta obce,  oboznámil 
prítomných s návrhom zmeny rozpočtu.
Diskusia:
Mgr. Klopta ako predseda finančnej komisie pri OZ predložil stanovisko komisie neodporučiť 
návrh  schváliť,  nakoľko  je  potrebné  ho  prepracovať  a doplniť,  z dôvodu  viacerých 
nedostatkov.  Upozornil  taktiež,  že  starosta  je  oprávnený  robiť  zmeny  rozpočtu  do  sumy 
2.000,–€ v rámci celku a tieto úpravy nie je možné robiť v programe – mzdové prostriedky.
Ing. Švento sa spýtal na  cenu za nákup routera s príslušenstvom pre zabezpečenie prevádzky 
wifi  a jej  adekvátnosť  voči  potrebám  obce.  Starosta  tlmočil  stanovisko  odborníka  na 
informačné systémy, že zakúpením tohto zariadenia bude zabezpečená dostatočná ochrana 
všetkých údajov a možnosť zabezpečenia diaľkovej správy, nakoľko dodávatelia našich sw 
majú požiadavky na prístup a to nie je možné zabezpečiť rôznymi nekomerčnými produktmi, 
ktorých používanie by bolo v rozpore s licenciou.
Mgr.  Klopta  v súvislosti  s návrhom  zmeny  rozpočtu  uviedol,  že  kultúrno-spoločenské 
podujatia je potrebné plánovať vopred a zároveň v rozpočte zabezpečiť ich financovanie.
Starosta konštatoval potrebu zmeny v Zásadách hospodárenia s majetkom obce, ktorá by sa 
týkala úprav rozpočtu v právomoci starostu v rozsahu 2.000,–€ v jednotlivých programoch, 
resp. podprogramoch rozpočtu. 
V závere diskusie starosta obce ako predkladateľ návrhu oznámil, že – Zmenu rozpočtu obce 
na  rok  2013  ako  bod  č.  6  –  programu  rokovania,  na  základe  ustanovenia  §  18  odst.  4 
Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva sťahuje z rokovania.
OZ prijalo uznesenie č. 61/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 7: Správa hlavného kontrolóra obce o     výsledkoch kontroly za obdobie od 1.6.2013   
do  1.9.2013. Predkladateľka:  Mgr.  Janka  Pavlíková,  hlavná  kontrolórka  Obce  Likavka. 
V správe podala informácie o kontrolovaných subjektoch: Základná škola s materskou školou 
Likavka, kde bola vykonaná kontrola úhrady cestovných nákladov na dopravu žiakov za rok 
2012   a Obecný  úrad  Likavka,  kde  bola  vykonaná  kontrola  príjmových  a výdavkových 
pokladničných dokladov a dodržiavanie súvisiacich právnych predpisov za obdobie 1. polroka 
2013.
Bez diskusie.
OZ prijalo uznesenie č. 62/2013. Hlasovanie: 8-0-0



K bodu  č.  8:  Návrh  –  Smernica  upravujúca  podmienky  používania  a     prevádzkovania   
motorových  vozidiel  vo  vlastníctve  obce  Likavka. Predkladateľ:  Mgr.  Vladimír  Klopta, 
poslanec  OZ  informoval,  že  smernica  upravuje  podmienky  používania  a prevádzkovania 
motorových vozidiel,  ktoré obec  využíva  na zabezpečenie  výkonu samosprávnych funkcií 
a ich  prevádzkovanie  v súlade  s bezpečnosťou  cestnej  premávky,  vykonávanie  údržby 
vozidiel  v súlade  s platnými  právnymi  predpismi  a zásadami  hospodárneho  a efektívneho 
využívania majetku obce.
Diskusia:
Ing. Švento odporúča o predmetnom návrhu diskutovať na najbližšom riadnom rokovaní OZ, 
nakoľko písomný návrh nebol poslancom predložený v dostatočnom predstihu, aby sa s ním 
mohli oboznámiť. Starosta obce taktiež navrhuje materiál dopracovať.  
Predkladateľ  oznámil,  že  Návrh  –  Smernica  upravujúca  podmienky  používania 
a prevádzkovania motorových vozidiel vo vlastníctve obce Likavka,  ako bod č. 8 – programu 
rokovania,  na  základe  ustanovenia  §  18  odst.  4  Rokovacieho  poriadku  obecného 
zastupiteľstva sťahuje z rokovania.
OZ prijalo uznesenie č. 63/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 9: Informácie starostu obce.
Starosta obce podal informácie o realizovaných prácach a akciách:
- na Vodárenskú spoločnosť Ružomberok bola zaslaná žiadosť o spoločnú participáciu obce 
pri asfaltovaní cesty na ulici Za školou, ktorá by sa mala uskutočniť v roku 2013, pri dohode 
o spolupráci bude potrebné určiť a dohodnúť výšku finančného podielu zúčastnených strán;
-  asfaltovanie  formou turbotrysku bolo vykonané na  šiestich  uliciach  v sume cca 1600,-€ 
spoločnosťou SC ŽSK;
- frézovaným asfaltom boli opravené nerovnosti na ulici  Pod hradom (pri horárňach) a pri 
Hubertuse;
- v prípravnej fáze je rekonštrukcia chodníka na ul. J.Hollého( pozdĺž cesty I/59), ktorá by sa 
mala realizovať v dvoch etapách, v súčasnosti očakávame  vyjadrenia na podané žiadosti z 
KR  PZ   -  Krajský  dopravný  inšpektorát  Žilina  a Obvodného  úradu  cestnej  dopravy 
a pozemných komunikácií Žilina;
-  opravená  a umiestnená  tabuľka  pri  jabloni  na  ul.  D.Kráľovenskej,  ktorá  je  kultúrnou 
pamiatkou našej obce;
- v rámci Programu cezhraničnej spolupráce Poľsko – Slovenská republika bola zaslaná 1. 
monitorovacia správa s výdavkami do 30.6.2013 riadiacemu orgánu, kde boli uznané všetky 
položky bez výhrad;
-  na  Ministerstvo  vnútra  SR  boli  zaslané  dva  projekty,  prvý  na  vybavenie  Obecného 
hasičského zboru Likavka (zakúpenie oblekov na zásahy a ručné striekačky na lesné požiare) 
a druhý na detské dopravné ihrisko;
-  na  budove  Domu  smútku  v Likavke  bola  uskutočnená  rekonštrukcia  dvier,  z dôvodu 
zakúpenia nového motorového vozidla nájomcom;
-  v budove bývalej  reštaurácie  – sklade  mäsových výrobkov bola  vykonaná rekonštrukcia 
vstupných schodov a kompletné vyčistenie odpadového potrubia;
- na ul. S. Nemčeka bola  opravená dažďová kanalizácia.
Starosta obce ďalej informoval o pripravovaných prácach:
- rekonštrukcia autobusovej zastávky a umiestnenie mapy obce pri Obecnom úrade v Likavke;
- rekonštrukcia chodníka na ul. J. Hollého;
- výstavba chodníka z frézovaného asfaltu aj s obrubníkom od parkoviska na ul. Pod hradom 
po rodinný dom č.1058.



Informácie o kultúrnych a športových podujatia:
- obec participovala na organizovaní Národného stretnutia mládeže R 13 v Ružomberku;
- obec ako spoluorganizátor Stredovekých hradných dní s Liptovským múzeom Ružomberok;
- Memoriál vdp. Kornela Brtku a oslavy 80 rokov futbalu v Likavke;
- hasičská súťaž a Memoriál Štefana Rišu za účasti súťažných družstiev z Poľska;
- oslavy SNP,  Rozlúčka s letom;
- Kinobus 2013 a premietanie filmov v sále KD;
-  družstvo  našich  hasičiek  sa  zúčastnilo  na  Majstrovstvách  Slovenska  dobrovoľných 
hasičských zborov v Skalici 11.8.2013.
Diskusia:
Mgr.  Klopta  odporučil  predložiť  návrh  a informovať  OZ  pred  podpisom  dohody  na 
asfaltovanie ul. Za školou s Vodárenskou spoločnosťou Ružomberok.
Ing.  Štefaničiak  dôrazne upozornil  na plán investičných akcií  obce na tento rok,  ktorý sa 
nedodržiava a vyjadril nesúhlas k participácii obce na asfaltovaní ul. Za školou.
Mgr. Žerebáková podporuje návrh opravy komunikácie na ul. Za školou, nakoľko je to cesta, 
ktorou deti chodia do školy a rekonštrukcia je potrebná aj pre motorové vozidlá. 
Ing. Švento, JUDr. Pavlík, Mgr. Klopta súhlasne podporili posledný návrh. 
Ing. Štefaničiak a Mgr. Žerebáková navrhli, aby informácie o nákladoch na asfaltovanie boli 
poslancom OZ zaslané elektronickou poštou.
Mgr. Klopta sa pýtal na dĺžku chodníka z frézovaného asfaltu. Starosta odpovedal, že plán je 
po rodinný dom č. 1058. Ing. Klačko navrhol, aby chodník viedol až k rodinným domom pri 
Hubertuse a tento návrh podporil aj Mgr. Klopta. 
Ing. Štefaničiak sa zaujímal o priebeh prác na výstavbe turistickej a informačnej kancelárie. 
Starosta odpovedal,  že práce sú vykonávané podľa plánu a projekt musí byť ukončený do 
31.3.2014.
JUDr. Pavlík upozornil na vozovku na ul. Mikuštiakovej, kde asfaltový povrch je veľmi úzky 
a bolo by potrebné okraj popri potoku spevniť frézovaným asfaltom.
OZ prijalo uznesenie č. 64/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 10: Interpelácie poslancov OZ.
Mgr. Klopta navrhol stanovisko Okresného hygienika v Ružomberku o zastavení kamiónovej 
dopravy a výsledky merania hlučnosti  zaslať na inštitúcie,  ktoré môžu pomôcť obci  riešiť 
neúnosnú  situáciu,  napr.  urýchlením  výstavby  nových  plánovaných  komunikácií  a tak 
odkloniť dopravu a taktiež informovať občanov o týchto výsledkoch  na webovej stránke obce 
a na  úradnej  tabuli.  Obec  sa  musí  začať  aktívnejšie  brániť  voči   nebezpečnému  a hlavne 
zdraviu škodlivému prejazdu motorových vozidiel na ceste I/59. 
Ing.  Klačko  konštatoval  a  upozornil,  že  značenie   na   Železničnej  ulici   je  dobré,  ale 
nehodovosť je stále veľmi vysoká, nakoľko vodiči nedodržujú predpísanú rýchlosť.  JUDr. 
Pavlík navrhuje, aby tam bola urobená plná stredová čiara.
Starosta informoval, že sa pripravuje rekonštrukcia dažďového odtoku na tejto ulici a pri jej 
realizácii sa urobia nové opatrenia, jedným z nich bude aj plná stredová čiara. Ing. Klačko 
uviedol, že rekonštrukcia dažďového odtoku sa v tomto roku neuskutoční. 
P. Marton upozornil na križovatku pri železničnej bytovke č. 957, kde je potrebné umiestniť 
zrkadlo, nakoľko výjazd z obce smerom do Liskovej je neprehľadný a nebezpečný a zaujímal 
sa o začatie jednania s majiteľmi pozemkov pod plánovanú výstavbu komunikácie  Úboč – 
farský úrad. 
Starosta uviedol, že neprehľadnosť vjazdu na komunikáciu smerom na Liskovú bude riešiť 
a majitelia pozemkov na Úboči zatiaľ neboli oslovení.



Mgr.  Žerebáková  podala  podnet  na  úpravu  živého  plota  pred  rodinným  domom  č.  403, 
nakoľko je  prekážkou  v dobrej  viditeľnosti  pri  vjazde  na  komunikáciu  I/59  z obce,  ďalej 
tlmočila  požiadavku občanov o výsadbu stromov pred Obecným úradom v Likavke, ktoré by 
v letných mesiacoch  pre matky s deťmi zabezpečili príjemné posedenie na lavičkách v tieni.
JUDr. Pavlík odporučil,  aby komisia,  ktorá je určená na dodržiavanie transparentnosti  pri 
výberových konaniach, bola vždy prizývaná k otváraniu obálok s cenovými ponukami. Ďalej 
upozornil na porušovanie pracovnej disciplíny týkajúcej sa pracovného času zamestnancov 
Obce Likavka a problém s požiadavkou občana na vyhlásenie oznamu v obecnom rozhlase. 
Prípravnými prácami s oslovením majiteľov pozemkov pre komunikáciu Úboč – farský úrad 
odporučil  poveriť  referenta  stavebného úradu a požadoval  informáciu  o plnení  záväzku p. 
Maroša Dubovca, nájomcu stolárskej dielne, voči obci. 
Ing.  Štefaničiak  nadviazal  na  poslednú  požiadavku  a uviedol,  že  okná,  ktoré  mali  byť 
kompenzáciou záväzku p. Maroša Dubovca s pohľadávkou obce, neboli vyrobené pre budovu, 
v ktorej  mali  byť  osadené.   Starosta  uviedol,  že  daný  stav  preverí  a informácie  podá  na 
ďalšom riadnom rokovaní OZ.
JUDr.  Pavlík  sa  pýtal  či  obec  financovala  asfaltovanie  pri  rodinných  domoch  č.  34.-35., 
upozornil na problém nepokosených pozemkov v obci, o ktoré sa majitelia nestarajú a  plné 
kontajnery  na separovaný zber.  Starosta  odpovedal,  že  asfaltovanie  nezabezpečovala  a ani 
nefinancovala  obec  a ďalej  konštatoval,  že   problémy  nepokosených  pozemkov 
a separovaného zberu eviduje, ale  nie je ich jednoduché riešiť v krátkom časovom období.
P.  Peniak  upozornil  na  opakujúci  sa  problém  po  zimnej  údržbe  ciest,  na   množstvo 
posypového materiálu,  ktorý zostáva na určitých úsekoch obecných komunikácií  (napr. ul. 
Pod hradom) a odporučil  zabezpečiť  jeho odvoz.  Ďalej  informoval  o  súťaži  Miss  hasička 
Československa,  ktorá  sa  uskutoční  11.10.2013 v Prahe,  kde Slovensko a našu obec  budú 
reprezentovať dve dievčatá OHZ Likavka,  Stanislava Halušková a Barbora Grajciarová.
Ing. Švento upozornil na neporiadok pri autobusovej zastávke – smer D.Kubín.
OZ prijalo uznesenie č. 65/2013. Hlasovanie: 8-0-0

K bodu č. 11: Diskusia.
Starosta  obce  oboznámil  OZ  o ukončení  pracovného  pomeru  z dôvodu  odchodu  do 
starobného dôchodku dvoch zamestnancov a otvoril diskusiu.
Mgr. Klopta sa vyjadril k predloženej monitorovacej správe k 30.6.2013, ktorá je pre potreby 
OZ  k dnešnému  dňu  neaktuálna  a požiadal,  aby  údaje  o čerpaní  obecných  finančných 
prostriedkov v budúcnosti  boli  spracované s dvojtýždňovým oneskorením k rokovaniu OZ, 
ďalej upozornil na  výber obecných daní, nakoľko zmenou programového systému nedošlo ku 
korektnému preklopeniu údajov z predchádzajúceho programu a množstvo údajov je potrebné 
opätovne doplniť do nového systému, preto je potrebné zistiť, či zo strany dodávateľa boli 
dodržané dohodnuté podmienky a nedošlo k porušeniu zmluvy.
JUDr.  Pavlík  sa  spýtal  či  komisia,  ktorá  bola určená  na dodržiavanie  transparentnosti  pri 
výberových konaniach, bude prizývaná k otváraniu obálok s cenovými ponukami.  Starosta 
odpovedal kladne. 
OZ prijalo uznesenie č. 66/2013. Hlasovanie: 8-0-0  

K bodu č. 12: Starosta obce ukončil rokovanie OZ a poďakoval prítomným za účasť.

Mgr. Irena Marošová                     Ing.  Peter Klačko                             Ing. Marián Javorka
zapisovateľka overovateľ      starosta obce

Ing. Michal Švento
overovateľ


